
 
 

16. juni 2021 

 

I medfør af §37, stk. 1, i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut:  

 

Forespørgsel til Naalakkersuisut: 

 

1. De ældre har ikke haft en talsmand siden 1. marts 2021.  Har Naalakkersuisut planer 

om at ansætte en ny ældretalsmand? 

2. Har Naalakkersuisut planer om at afsætte flere penge i finansloven 2022, som kan 

forbedre arbejdet som ældretalsmand? 

3. Hvad er Naalakkersuisuts planer om forbedring af de ældres vilkår, både 

pensionsmæssigt samt på service niveau? 

(Medlem af Inatsisartut Aqqalu C. Jerimiassen, Atassut) 

Begrundelse: 

Som vi ved stoppede ældretalsmanden i slutningen af februar 2021, og dermed stoppede al det 

nødvendige arbejde for at forbedre de ældres vilkår. 

Vi er nødt til at fortsætte og prioritere arbejdet, for vi har alle under valgkampen, også 

koalitionspartierne været med til love bedre vilkår for de ældre. 

Man har i mange år ført valgkamp om de ældre der knap har nok til dagen. Det er derfor vigtigt at 

kunne tilbyde dem bedre vilkår. Det behøves nodvendigvis ikke kun handle om pensionen, men 

også generelt om hvordan de får hjælp og at kunne tilbyde de ældre bedre service og hjælp. 

Jeg ønsker hermed at få svar inden 10 arbejdsdage er omme.  

 

 


